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0608号超强台风"桑美"在浙江省苍南县登陆时中心附近最大风力有17级(60m/s),中心气

压为920hPa,是建国以来登陆我国大陆最强的台风。分析表明,对"桑美"的路径和强度在

近海及其登陆时的预报较为准确,气象预报预警服务也比较到位,政府也进行了科学的防

御,但超强台风造成的人员伤亡和财产损失仍然是非常严重的,为应对百年一遇超强台风

的袭击,沿海有关地区的台风防灾体系和防范措施尚需重新考虑。  

On August 10,2006,super-typhoon No.0608 "SaoMai" landed at the coast of Cang’

nan County,Zhe jiang Province,with a maxmium wind force scale 17(60m/s)in the 

vicinity of its centre and central pressure of 920hPa.It was the most powerful 

typhoon landed at Main land China since the founding of New China.By analysis, 

the track and intensity of Sao Mai was predicted rather accurately,when it was 

near the coast as well as at landfall, while the meteoro logical forecasting and 

warning service worked properly so that the government has carried out some 

proper prevention measures to reduce the casualties and property losses.But 

the super typhoon still caused heavy losses of life and property.Facing the 

impact of super typhoon which possibly occurs once every century,the disaster 

prevention system and measures should be reconsidered. 
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